
REFERAT

Tentativ Dagsorden
Skolebestyrelsesmøde Vestre Skole d. 15.06. 2022 19:15- 21:00
Afbud: Esben, Conny,

(o): orientering
(d): drøftelse
(b): beslutning

HUSK SPISNING & KONSTITUERINGSMØDE FRA 18:00 - 19:15

1. Valg af referent: ST

2. Godkendelse af dagsorden:
● Ingen tilføjelser og kommentarer til dagsordenen.

3. Skolens ledelse (o)
● Legeplads.

○ Byggetilladelsen er på plads og de/legepladsfirmaet
går i gang i sommerferien og forhåbentlig klar til
skolestart efter sommerferien.

● Gjessø.
○ Der er nu ansat en skoleleder i Gjessø og KD er tilbage

100% på Vestre skole efter sommerferien - d. ⅛.
● Brev fra UVM (nationale test & Udviklingslisten).

○ Vi overgår fra Nationale test til Nationaleovergangstest
.Nationaleovergangstest er en overgangstest-metode i
perioden 2022-2025. Målet er, at de nye Nationale
færdighedstest kan anvendes 2025.

○ Udviklingslisten: 10% af alle folkeskoler bliver fremover
udtrukket til tjek ved STUK.

● Økonomi  - Silkeborg Kommune.



○ Silkeborg kommune skal spare penge og alle
folkeskoler i Silkeborg kommune skal holde igen og
udvise mådehold.

4. SB formand (o)
● Indtryk og inputs fra Dialogforum: nyt børne-ungeudvalg og fokus

på elevfravær/skolevægring.
○ Fravær/vægring er et stort problem og det vokser. Og dtte

møde var også en god mulighed for at få en indsigt i det nye
udvalg.

● Inputs fra SB til “Skolebestyrelsens årsberetning”.
○ Legepladsen
○ Mellemformer/rummelighed
○ Lejrskolen
○ Trivselspolitikken
○ Trafik
○ Økonomi

5. Henvendelser til SB (o/d)
● Henvendelse ift. kvaliteten af vikarerne/vikardækningen. KD

fremlægger skolens fokus ift. at kvalitetssikre
vikardækningen. Herunder forsamtaler og løbende
tilbagemelding. Der foreligger også altid en vikarplan
udarbejdet af den fraværende lærer.

6. Elevråds- og Personalerepræsentanter (o)
● Nyt fra Elevrådet.

○ Der er ikke afholdt elevrådsmøde - siden sidst.
Elevrådet har derfor ikke nyt.

● SFO og Klub v/ Peter.



○ Der er afholdt pigefodboldturnering i SFOen og vi får
ros for vores arrangement.

○ Klub-personalet er i gang med at se på indretningen af
klubben og i den forbindelse får vi nyt gulv og
biografstolene er nu fjernet.

○ Mellemtrinnet har været ved “De små fisk”. En fast
tradition hvor man går frem og tilbage og der er sjove
aktiviteter.

7. Meddelelsesbog v/ KD.

Kort om meddelelsesbog, beslutningskompetence og proces.

Det er hensigten at det er/bliver en dialogbog mellem skole og forældre.

Der er formkrav:

● Skriftligt - det kan være digitalt og analogt.
● Det er skolerne/Skolebestyrelsen der beslutter hvordan man

arbejder med meddelelsesbogen. Der kommer en dialog
med personalet og skolebestyrelsen ift. dette.

● Det bliver en digital platform.

8. Drøftelse af SBs ønsker til Princip for skole-hjem samtaler v/ KD og
Kim.

Længden har betydning - tid til reel samtale med skift undervejs.

Formuleringen om hvad behovssamtaler er særdeles vigtigt.

Placeringen er vigtig: alle forældre skal have mulighed for at komme til
skolehjem-samtale.

Oprindeligt var formålet med punktet nedenstående (kursiv), men vi
foreslår flg.:



- at vi på SB-mødet d. 15.6. har en overordnet drøftelse af punktet
som input til arbejdsgruppen, der skal lave et udkast til principper
for skolehjem-samtaler. Men nu hvor en ny SB tager fat efter
sommerferien, foreslår vi flg.:

- drøftelse af, hvad der er det vigtigste for os som SB i forhold til
Skole-hjemsamtaler - og hvordan vi kommer videre med punktet
efter sommerferien - i en ny SB.

(Nedenstående er = oprindelige spørgsmål)

- Drøftelse af,
- hvad er det skole-hjem samtalerne skal kunne
- tanker om form/rammer
- antal og længde
- mv.

- Formålet med drøftelsen er at få inputs til et kommende udkast til
principper for skole-hjem samtaler.

9. Evaluering af Skolebestyrelses arbejde.

● Overvej hver især arbejdsformen og indhold på SB møderne.
○ Formen fungere fint.
○ Vi har en fin diskussionskultur fx. ift. talerække.
○ Der er en fin åbenhed og rummelighed.
○ Det kunne være fint at afholde SB-møder forskellige steder

på skolen. Fx. klubben eller biblioteket.
○ Det kunne (fortsat) være en god ide, at SB møder

personalet. Fx. SB deltager ved en aktivitet/ et møde.
○ Der kunne måske afsættes mere tid til diskussioner og

måske bruge mindre tid til det formelle. SB-møderne kunne
også forlænges.

○ Dejligt at elevrådsrepræsentanterne deltager. Og en
opfordring til, at de deltager hele året.



○ En opfordring til at SB-medlemmer besøger dagligdagen fx.
klasserne, kontoret eller klubben.

○ Det er effektive møder.
○ Vi kan sige vores mening og det er et trygt mødeforum.
○ Skolen/ledelsen har et klart indtryk af opbakning fra SB

10. Punkter til kommende møder:

- Trivselsmåling - præsentation af tal
- Evaluering af SBs arbejde.
- Årsplan for SB arbejdet i skoleåret 2022/23
- Budgetopfølgning

11. Evt.:

● Tak til de afgående SB-medlemmer.


